
         

Klub slovenských turistov
Turistický oddiel KOS Rimavská dolina so sídlom v Tisovci

Výročná správa o aktivitách v roku 2007

       Dobrým zvykom je na konci roka, alebo na začiatku ďalšieho, trochu si pripomenúť to, 
čo nám priniesol ten minulý. 
Výbor nášho 105 členného turistického oddielu pôsobil v zložení, ktoré dostalo svoju 
podobu na vlaňajšej výročnej členskej schôdzi, 14. januára 2007. K zmene došlo len na 
mieste podpredsedu, kde J.Kušpála vystriedal M. Bysterský. K výmene došlo aj v revíznej 
komisii. Tu nahradila K.Šuchovú S.Hrončeková. Naďalej je komisia trojčlenná.
   K akciám minulého roka len v stručnosti, pretože o každej bol uverejnený krátky 
príspevok na mestskej internetovej  stránke, spolu s fotografiami z každej akcie. A vždy je 
možnosť si to tu nájsť a prečítať, či pozrieť fotogalériu.
   Zo 16 akcií, ktoré boli naplánované, sa neuskutočnili iba dve. Záujem o 54.slovenský 
letný zraz turistov  v Čadci nebol, tak sme sa ho z oddielu nezúčastnili.
Na október naplánovaný výstup na hrad Muráň sa tiež nekonal. Uprednostnili sme totiž 
Náučný chodník na Hradovú, kde sme sa zúčastňovali na vynáškach materiálu.
   Mimo plánu  však niektorí členovia a nečlenovia absolvovali v júni výstup na blízky 
tisovský vrch, kde spoznali miesta doposiaľ nimi neobjavené.
V decembri ďalší traja vystúpili na Klenovský Vepor.
   V júni sme sa podieľali pri čistení našej rieky Rimavy. Vďaka patrí všetkým, ktorí sa 
pričinili o vyčistenie úseku od mosta pri Centrále, až po prvý panelák za Základnou školou. 
Keď som pri brigáde, treba spomenúť náš podiel pri budovaní náučného chodníka na 
Hradovú. Už v minulosti sme prisľúbili našu pomoc a tento rok , keď sa projekt zrealizoval, 
sme svoj sľub aj doržali. V októbri sme sa podieľali na vynášaní materiálu potrebného na 
osadenie panelov. Vvyniesli sme pekné množstvo drevených, či železných hranolov, vody, 
piesku, cementu a šindľov. Svojou prácou sme prispeli ešte aj nasledujúcu sobotu, kedy sa 
vynieslo ďalšie množstvo materiálu. Aj vďaka našim členom sa otvorenie Náučného 
chodníka na Hradovú mohlo uskutočniť ešte v roku 2007.
JANUÁR
   Z naplánovaných akcií sa tá prvá vždy koná už v januári. A to za každého počasia. 
V roku 2007 to bol už 23. Ondrejov pochod vďaky a konal sa 13. januára za účasti 17 
členov, z toho 8 detí.
FEBRUÁR
   Zimného výstupu na Trstie, 10. februára, sa z nášho oddielu zúčastnil len jeden člen.
MAREC
   31. marca sme sa vydali s turistikou za históriou a poznaním. Našim cieľom bolo 
pohrebisko pri Kyjaticiach, obora jelenej, muflónej a  danielej zvere pri Teplom vrchu a 
Náučný chodník Drienčanský kras.Počet : 44. Z toho členov: 22 dospelých a 15 detí. 
APRÍL   
Veľký záujem zo strany členov i nečlenov vyvolal naplánovaný zájazd za krásami 
Opálových baní, jedinečného svetového unikátu. Dokonca až dva autobusy  museli byť 
objednané, aby sme tento obrovský záujem mohli uspokojiť. Bolo to 22. apríla. Účastníkov: 
91 a z nich takmer všetci členovia. Z tohto počtu 42 detí. Kto vystúpil až k vysielaču 
Dubník, po náučnom chodníku, prešiel 11 kilometrov.                                                            
   Týždeň po tejto úspešnej akcii sa konal 24. ročník našej najstaršej akcie – Výstup na 
Hradovú. Počet účastníkov 44, z toho  členov 14 dospelých a 12 detí.
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MÁJ                                                   
   V rámci vlastnej tematickej turistickej aktivity „ Naše hrady a ich povesti“, kedy 
navštevujeme vždy iné hrady a zámky, sa v roku 2007 uskutočnili dva výjazdy. 
12.mája sme navštívili hrad Lietava a pešo prešli až do Rajeckých Teplíc.Cestou domov si 
účastníci ešte mohli prezrieť unikátny Slovenský betlehem v Rajeckej Lesnej, ale aj typickú 
dedinku Čičmany, známu svojimi maľovanými drevenicami. Až 47 nadšencov histórie a 
turistiky prejavilo záujem o túto akciu, z toho členov: 24 dospelých a 20 detí. Prešli sme tu 
14 kilometrov.
 26. mája nasledoval presun k ďalším dvom hradným zrúcaninám. Presun od hradu Lednica, 
k hradu Vršatec sme absolvovali po vlastných a bola to zároveň pekná 12 kilometrová 
turistická prechádzka prírodou Bielych Karpát. Celkový počet účastníkov 26, z toho členov 
13 dospelých a 9 detí.
JÚN
  Už vyššie spomínaná brigáda venovaná našej rieke, sa konala 7. júna za účasti 17 
našich turistov.
JÚL
   23. júl patril neplánovanej akcii za krásami nepoznaného tisovského vrchu. Na 13 
kilometrovej trase sme  sa zišli deviati.
   Turistika vo Veľkej Fatre sa presunula  z 9. júna až na 7. júla. Vystúpili sme na dva 
majestátne veľkofatranské vrcholy. Najprv to bola Ostrá a následne vrchol Tlstej. Pri 
zostupe do Gaderskej doliny nás očarila nádherná jaskyňa Mažarná so svojim obrovským 
vstupným portálom. 20 kilometrovej trasy sa zúčastnila väčšina z 33 účastníkov akcie.
   Väčší záujem bol oproti minulým rokom aj o Turistickú dovolenku. Ale nie až taký, aby sa 
oplatilo vybaviť autobus. A tak sme sa na miesto premiestnili autami.Miestom 20. ročníka sa 
stalo pre 18 turistov Chorvátsko, konkrétne Národný park Paklenica. Počas siedmich dní 
mohli záujemci navštíviť také miesta, ako napríklad kaňon Veľkej Paklenice, pripomínajúci 
našu Zádielsku dolinu, ale omnoho väčší. V skalách, nad kaňonom aj známu jaskyňu Manita 
peć. Cieľom turistov bolo aj Strieborné jazero, plavba  pomedzi ostrovy Cornati a Teľašica, 
návšteva mesta Zadar, či výjazd za krásami populárnych a známych Plitvických jazier. Z 
turistických trás stojí ešte za zmienku 24 kilometrový prechod kaňonom Malej Paklenice až 
do Veľkej Paklenice. Turistika v období najväčších teplôt bola trochu náročnejšia, ale 
prejdené trasy stáli za to.
AUGUST
   V dňoch 25. - 26. augusta sa 22 turistov z oddielu zúčastnilo výstupu na Trstie, s 
prenocovaním v chate.
SEPTEMBER
   1. septembra sme sa vydali do oblasti Roháčov. Zo Zverovky smerujeme k Roháčskym 
plesám, niektorí až do Baníkovského sedla. Dĺžka dvoch trás : 26 a 16 km. Počet účastníkov 
31, z toho členov 17 dospelých a 10 detí.
   15. septembra sa konal prechod dolinou Rybieho potoka na poľskej strane Tatier, k 
Morskému oku. K Piatim poľským plesám a dolinou Roztoki do Palenice, teda trasou A, sa 
vydalo 12 turistov. Zaujímavosťou trasy A bolo zahliadnutie a odfotografovanie  medveďa. 
Trasy boli v dĺžkach 24 a 16 km. Zišlo sa nás tu 29, z toho členov 18 dospelých a 6 detí.
   Clementisovou cestou sme sa vydali aj v roku 2007, presnejšie 29. septembra, v počte 8 
dospelých členov a 5 detí.                                                    
OKTÓBER  
6.októbra sme sa zúčastnili spomínanej vynášky materiálu na výstavbu Náučného chodníka 
na Hradovú. Bolo nás tu až 34 a náš oddiel prišli svojou účasťou a pomocou podporiť aj 
desiati nečlenovia. 15 turistov sa dokonca v tento deň otočilo na Hradovú  dva krát!
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Všetkým ďakujeme v mene oddielu, aj v mene mesta. 
   Druhá brigáda sa konala 13. októbra. Zúčastnili sa jej 6 členovia lyžiarskeho klubu, dve 
členky volejbalového klubu a znova aj 6 našich členov. Tentokrát sa materiál vynášal až ku 
vrcholovej lúke. Keďže počasie nám prialo a bol pekný, slenečný deň, po zložení materiálu 
na miesto určenia, pokračovali sme cez hrebene, po žltej značke okolo Kordových lúčok do 
Tisovca.                                                      
   Našou poslednou oddielovou akciou bol 13. ročník turistického prechodu Valikinou 
trasou. Konal sa 20 któbra. 22 kilometrová trasa viedla  z cintorína, od hrobu Valiky 
Husaníkovej, cez veľkú železničnú stanicu, dolinou Slávča, popod Hajnaš do Hrdzavého a 
dolinou Kačkava sa vracia do Tisovca. 13. ročník tejto akcie sa stretol s nebývalým 
záujmom, čoho dôkazom je aj bohatá účasť. Keďže je akcia zahrnutá aj v celoslovenskom 
kalendári podujatí, mali sme tu aj 26 turistov z turistického oddielu Víkend z Košíc. 
Celkový počet účastníkov na tejto vydarenej akcii dosiahol číslo 62 . Vrcholom bola 
vynikajúca Turistická kapustnica, ktorej autorom a tvorcom bol Jaroslav Lacko, za čo mu aj 
touto cestou ešte raz ďakujeme.                                                       
Rovnako patrí naša vďaka manželom Brožovcom, ktorí nám poskytli svoju chatu a vytvorili 
tak pre nás druhú príjemnú občerstvovaciu stanicu. Tá prvá, čajová, bola v lesáckej chatke 
pod Hajnašom,kde sa zasa o nás postaral Rasťo Ondrejka s priateľmi. Rasťo,  ďakujeme!
   Slávnostné otvorenie Náučného chodníka na Hradovú sa konalo 26. októbra o 10.30 hod. 
A keďže to vyšlo na piatok dopoludnia, zúčastnil sa ho len jeden náš zástupca.
DECEMBER
   V závere roka sa ešte traja členovia zúčastnili Zimného výstupu na Klenovský Vepor, 
ktorý sa poriada každoročne pred Silvestrom a od smrti  turistu z Hnúšte, Milana Tóbika, na 
jeho počesť. Je to okresná akcia.
   Z uvedeného počtu akcií je badať, že aktivita v našom oddieli nestagnuje a z počtov 
zúčastnených na jednotlivých akciách zasa vidieť, že záujem o turistiku je tu stále a 
neutícha. Čoraz viac záujemcov o naše akcie je aj zo strany ostatných občanov mesta a 
okolia. Dokonca i vzdialenejšieho. Je to nielen propagáciou na mestskej stránke, v 
Echovinách, či v Slovenskom rozhlase, ale aj  pestrým výberom turistických trás a miest, 
ktoré navštevujeme.
Aj v minulom roku sme sa uchádzali o 2 percentá z odvedených daní fyzických a 
právnických osôb. Podarilo sa nám spoločnými silami získať finančné prostriedky na našu 
činnosť v roku 2007, od viac ako stovky občanov mesta, členov oddielu, ich rodinných 
príslušníkov, známych a ich priateľov, či našich sympatizantov. Keďže aj v roku 2008 
môžeme byť poberateľmi 2 percent, obraciam sa na Vás s rovnakou prosbou ako vlani. 
Oslovme čo najviac našich známych a poprosme o poukázanie týchto dvoch percent z 
odvedených daní pre činnosť nášho oddielu. Tlačivá budú k dispozícii u predsedu oddielu.
   Príspevok na činnosť, na základe žiadosti, sme dostali aj od mesta Tisovec, ktoré 
podporuje činnosť športových klubov v meste už niekoľko rokov. Ďakujem v mene všetkých 
členov za túto podporu zo strany mesta.
   Na záver tejto stručnej charakteristiky našej turistickej činnosti v minulom roku chcem už 
len popriať všetkým našim členom, všetkým turistom, milovníkom prírody a pobytu v nej, 
pekný a pohodový rok 2008. Nech je pre nás všetkých plný zdravia, pozitívnej energie, 
dobra, pokoja a slnka nielen v prírode na potulkách, ale hlavne v dušiach.

                                                                                                   ____________________
                                                                                                           Dušan Kojnok
                                                                                          predseda TO KOS Rimavská dolina


